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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a

Honvédelmi Minisztériumot vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium

vezetőjéhez

„Közmunkásból katona? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mivel sajnálatos módon szinte egyedül a sajtóból lehet értesülni a legfrissebb eseményekr ő l a

témában, az új híreket tekintve, ismét szükséges azok valóságtartalmáról érdekl ődnöm .

Március 21-én „Két napos „gyorstalpalóval” védhető a Haza?” címmel írásbeli kérdést
nyújtottam be Önhöz . Az azóta a sajtóban megjelent új információk alapján az a ké p
rajzolódik ki, hogy közvetlenül a közmunkásokból szeretne katonákat faragni a minisztérium .
Az index .hu értesülései szerint egyes közfoglalkoztatottak a járási hivataluktól értesítés t
kaptak, hogy a Honvédelmi Minisztérium foglalkoztatni szándékozik őket, mint szerződéses

katona, minderről „Állami zsarolás vagy tuti ajánlat?” című cikkükben tudósítottak. . A
minisztérium március 17-ei közleménye is meger ősíti az index .hu egyes értesüléseit . Habár
önmagában a tény, hogy a közmunkások számára megnyílik az út, hogy valódi munká t
végezhessenek jobb bérekért, dicséretes, azonban az, hogy a Magyarország határainá l

felmerülő krízishelyzetet ilyen módon szeretnék kezelni, már sokkal kevésbé. Ugyan a tárc a

közleménye kiemelte, hogy azokat a közfoglalkoztatottakat, akik nem élnek ezzel a

lehetőséggel, természetesen nem éri semmilyen hátrány, ám a hivatkozott cikk éppen az ezzel



kapcsolatos aggályokat veti fel . Bízom benne, hogy van megnyugtató válasz a z

aggodalmakra.

Mindezeken túl azonban további kérd őjelék is vannak, mélyekrő l a minisztériumi közlemény

nem szólt . Mi indokolta, hogy szerz ődéses katonáknak felvegyenek közfoglalkoztatottakat ?
Mindezen intézkedésekre azért van szükség, mert a honvédség jelenlegi kapacitásaival nem,
vagy nehezen képes ellátni a felmerül ő feladatokat? A beválogatott, alkalmasnak talál t
közmunkások a határoknál fognak feladatokat ellátni vagy tevékenységük, felvételük nincse n
semmilyen kapcsolatban a jelenlegi speciális helyzettel? Amennyiben közreműködnek a
krízishelyzet elhárításában, úgy mely földrajzi területekre várható a kivezénylésük? Szüksé g
esetén csak az után vetik be őket, ha már megkapták a kiképzést, vagy az esetleges feladatoka t
el kell ellátniuk még a kiképzési idő lejárta elő tt is?

Kérem Miniszter Urat a kérdések mihamarabbi tisztázására, mivel a migrációs krízis minde n

mozzanata érthető okokból foglalkoztatja a közvéleményt, ahogy a helyzet kezelésére tet t

lépések úgyszintén .

Budapest, 2016 . március 30 .
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